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摘　要

本文主要從社會資本網絡建構的途徑思考，探討推動知識經

濟發展的政府治理機制。知識經濟已成為台灣經濟的主導力量，

與在全球市場實質有效的競爭力量。以知識導向取代當前企業導

向的政府治理，是加速知識經濟發展的關鍵。

型塑一個知識導向的政府治理機制，能活化與市民社會的互

動，有利於營造創新知識的環境。使知識的創新能鑲嵌附著在社

會脈絡中，成為具有「強競爭性質」的社會資本，可達成加速知

識經濟發展的目的。
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Abstract
This paper is attempting to discuss the subject of constr-

ucting social capital network, with the purpose toexplore the 

mechanism of governmental governance in dealing with kno-

wledge-based economy which has become the leading force for 

Taiwan's economic development. As far as the occupation of 

competitive force in global market is concerned, it is know-ledge-

based economy, rather than formal business-led one. Taiwan's 

strategy finally achieves the purpose.  To produce effec-t ive 

interaction with civil society, it will easily create environ-nment 

for exploring new knowledge. The renovation of know-ledge will 

make social capital assume the competitive character if  i t  is 

placed in the social context. All efforts, if properly undertaken, 

would speed up to achieve the goal of knowledge-based economy 

development.  
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